
Rada Miejska 

w Rakoniewicach

PROTOKÓŁ  Nr  XIV/2007

z  XIV  Sesji  V  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach,  która  odbyła  się  w  dniu  

28  grudnia  2007r.,  w  sali  Wielkopolskiego  Muzeum  Pożarnictwa  w  Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1.

Obrady rozpoczęto w dniu 28 grudnia 2007r. o godz. 10:00,

zakończono w dniu 28 grudnia 2007r. o godz. 12.40.

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 13 radnych,

nieobecnych - 2.

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :

2

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia :

- 0

Spoza Rady udział w Sesji wzięli :

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic,

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic,

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy,

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy,

5. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

6. Sołtysi
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Porządek obrad Sesji 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.
7. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2008.
8. Przyjęcie  sprawozdań  z  działalności  Komisji  za  rok  2007  oraz  zatwierdzenie  planów 

pracy Komisji na I półrocze 2008 r.
9. Podjęcie Uchwał w sprawie : 
a) niewykonania przysługującego Gminie prawa pierwokupu,
b) wyrażenia  zgody na  wykonanie  zadania  publicznego  z  zakresu  edukacji  publicznej  w 

drodze współdziałania pomiędzy  Gminą Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim w roku 
2008,

c) stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla zakładów budżetowych, 
d) przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego dla 

działek o numerach geodezyjnych: 106; 107; 108; 109; 110 (część); 111/1; 111/2; 112; 
113; 120; 121; 122; 123; 124; 114 (część) w m. Rakoniewice,

e) ustalenia  Regulaminu  określającego  dla  nauczycieli  poszczególnych  stopni  awansu 
zawodowego wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 
za  warunki  pracy,  szczegółowych  warunków  ich  przyznawania,  sposobu  obliczania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz zasad 
przyznawania  i wysokości dodatku mieszkaniowego w roku 2008,

f) zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27 kwietnia 
2007 r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu, zmienionej uchwałą Nr 
XI/88/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 24 października 2007 r.,

g) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2007 r.,
h) wykazu  wydatków budżetu  gminy,  które  nie  wygasają  z  upływem roku budżetowego 

2007,
i) uchwalenia budżetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 2008.
10. Wolne wnioski i informacje.
11. Zakończenie obrad.
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Przebieg XIV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach

z dnia 28 grudnia 2007 r.

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  Sesji  dokonał  pan  Gerard  Tomiak  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów.

Stwierdzając  prawomocność  obrad  Przewodniczący  poinformował,  że  na  ustawowy  skład  

15  radnych  w  Sesji  uczestniczy  13  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może 

obradować i podejmować Uchwały.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał
Nr uchwały Na  której  stronie 

protokołu

Nr  uchwały,  której 

dotyczy sprawa

Na  której  stronie 

protokołu

XIV/109/2007

XIV/110/2007

XIV/111/2007

XIV/112/2007

XIV/113/2007

XIV/114/2007

XIV/115/2007

XIV/116/2007

XIV/117/2007

10-11

11-12

12-13

13-14

14-14

15-15

15-18

18-19

19-25
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Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie 

zmian w proponowanym porządku obrad ?

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr XIII/2007 z XIII Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady.

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu, jednocześnie wyraził 

nadzieję, że Radni zapoznali się z protokołem.

 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu,  wobec  tego  Przewodniczący  Rady  poddał  przyjęcie 

protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XIII Sesji Rady.

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.

Nikt z radnych nie zgłosił zapytania, interpelacji i wniosku. 

Pkt  5.   Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie   

międzysesyjnym. 

• 14 grudnia - Udział w Konferencji Stowarzyszenia LEADER – Projekt pt. „Ah te Baby” 

• 15 grudnia – spotkanie opłatkowe zorganizowane przez KS „Sokół” Rakoniewice

• 18 grudnia  –  debata  nt.  Strategii  Rozwiązywania  Problemów Społecznych  w Gminie 

Rakoniewice

• 20 grudnia – spotkanie wigilijne w Jabłonnie zorganizowane przez Radę Sołecką i Koło 

Gospodyń Wiejskich
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• 21 grudnia – spotkanie z mieszkańcami Łąkiego dotyczące projektu reorganizacji oświaty 

w Gminie Rakoniewice

• 21  grudnia  –  udział  w  Wigilii  dla  samotnych  zorganizowanej  przez  OPS  i  państwa 

Bogdana i Zofię Marciniaków – właścicieli zajazdu u Bogdana

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

W okresie od ostatniej Sesji tj. 5 grudnia do dnia dzisiejszego pan Burmistrz brał udział w 
następujących spotkaniach i wydarzeniach:

6.12 Tradycyjne Mikołajki organizowane dla dzieci przez OPS, panią Zofię i pana Bogdana 

Marciniaków oraz Firmę Rakpol, którzy już kilkakrotnie sponsorowali organizację 

Mikołajek oraz Wigilii dla Samotnych, 

7.12 Spotkanie Wójtów, Burmistrzów i Starosty Powiatu Grodziskiego w Kamieńcu,

8.12 Powiatowo – Gminny Turniej Przedszkolaków w Grodziskiej Hali Sportowej. Pan 

Burmistrz dodał, że połowa drużyn uczestniczących była z Gminy Rakoniewice,

11.12 Spotkanie przy wigilijnym stole w Błońsku organizowane przez KGW Błońsko. Pan 

Burmistrz dodał, że bardzo się cieszy, że Koła Gospodyń Wiejskich oraz nowi sołtysi 

ożywiają nasze wsie,

12.12 Spotkanie z konserwatorem zabytków w sprawie rynku w Rakoniewicach oraz ratusza 

w Rostarzewie. Burmistrz dodał, że pan Konserwator zażyczył sobie, aby fontanna była 

przeniesiona z Rynku w część obok Muzeum. Pan Burmistrz powiedział, że początkowo 

wydawał mu się ten pomysł nielogiczny, ale Konserwator ma tutaj głos decydujący. Po 

dłuższej  rozmowie  pan  Burmistrz  został  jednak przekonany,  że  fontanna  prezentująca 

strażaków w pobliżu Muzeum po prostu ładnie by wyglądała. 

Natomiast jeśli chodzi o ratusz w Rostarzewie to jest to trudna sytuacja. Ciężko będzie 

cokolwiek  więcej  zrobić  w  Rostarzewie  dopóki  nie  będzie  obwodnicy.  Na  dzień 

dzisiejszy obwodnica w Rostarzewie będzie nie wcześniej niż w 2015 roku. Nie wiadomo 

co uda się zrobić w międzyczasie. Udało się natomiast namówić pana Konserwatora, aby 

poparł wniosek gminy o pozyskanie środków unijnych na drogi w Rostarzewie – ul. Polną 

i Tysiąclecia. Da to gminie dodatkowy punkt. Tylko trzeba pamiętać, że pieniądze unijne 
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pójdą w większości na sprawy duże. Nie ulega wątpliwości, że ważniejsza jest obwodnica 

Opalenicy niż drogi w Rostarzewie. 

12.12 oraz 13.12 Zjazd Wójtów, Burmistrzów Województwa Wielkopolskiego organizowany 

przez WOKiSS. Tematyką spotkania były fundusze unijne. Pieniędzy unijnych, gdy się je 

podzieli przez te 7 lat, nie jest wcale o wiele więcej niż było do tej pory. Trzeba się z tym 

liczyć, że zarząd województwa przyjął taką strategię, że pieniądze będą przeznaczone na 

duże inwestycje, takie, które będą w przyszłości procentować.  Rolą gminy jest jednak 

podjęcie prób, gdziekolwiek będzie to możliwe. 

14.12.  Rozmowy kwalifikacyjne z kandydatami na stanowisko referenta ds. świadczeń          

rodzinnych i pomocy materialnej dla uczniów, oficjalny odbiór ścieżki rowerowej w 

Ruchocicach  i  drogi  w  Stodolsku  oraz  podsumowanie  Projektu  „Ach  te  Baby”.  Pan 

Burmistrz podziękował swojej zastępczyni za wkład pracy w działalność Stowarzyszenia 

Leader i projekt. Program Leader zaczyna powoli funkcjonować. Jest stosunkowo dużo 

pieniędzy na programy wiejskie, nie związane z inwestycjami. 

15.12 Spotkanie Wigilijne z Klubem Sportowym „Sokół”

17.12Rozmowy z Dyrektorem Zarzadu Dróg Wojewódzkich na temat remontu drogi i       

budowy  ścieżki  rowerowej  do  Wielichowa.  Trwają  rozmowy  na  ten  temat  z 

Wielichowem. Jeżeli pertraktacje się powiodą, to do połowy 2009 r. powinniśmy zrobić 

dokumentację i w 2009 – 2010 roku ścieżka powinna być gotowa. Tylko, że ścieżka jaką 

w tej chwili gmina wszędzie buduje tutaj może być tylko do „górki wielichowskiej”.  

18.12 Debata na temat Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych.

Udział  w  spotkaniu  w  Wolsztynie  na  temat  modernizacji  linii  kolejowej  Poznań  – 

Wolsztyn oraz spotkanie oświatowe w Jabłonnie. Na modernizację linii kolejowej środki 

przeznacza  Urząd Marszałkowski.  Natomiast  zamysł  jest  taki,  że  gminy  mają  przejąć 

dworce kolejowe. Trzeba będzie się tutaj zastanowić, ponieważ zdaniem pana Burmistrza 

na  terenie  Gminy  Rakoniewice  powinny  być  dwa  dworce  –  w  Rakoniewicach  i 

Rostarzewie. W Ruchocicach i Drzymałowie mało podróżnych wsiada do pociągów, wolą 

jeździć autobusem, ponieważ przystanki znajdują się w centrum wsi. Modernizacja torów 

wiąże  się  z  likwidacją  niektórych  przejazdów kolejowych,  ponieważ jeżeli  pociąg  ma 

jeździć szybciej to nie może zatrzymywać lub zwalniać co chwilę. 
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19.12 Pobyt  Telewizji  Polskiej  i  nagrywanie  kolejnego  programu,  tym  razem  Wigilijne 

gotowanie i śpiewanie.

20.12 Wieczór Wigilijny w Jabłonnie – organizator Rada Sołecka i KGW Jabłonna

21.12. Spotkanie oświatowe w Łąkiem i Wigilia samotnych organizowana przez OPS i Państwa 

Zofię  i  Bogdana  Marciniaków  połączone  z  występem  Chóru  „Nuta  w  Nutę”.  Pan 

Burmistrz dodał, że Zespół Pomponistek z Rakoniewic zajął jedno z czołowych miejsc na 

turnieju, Orkiestra z Rostarzewa zdobyła „Złoty Róg”, więc rok można zaliczyć do bardzo 

udanych kulturalnie. 

27.12 Spotkanie opłatkowe Towarzystwa Miłośników Ziemi Rakoniewickiej

28.12 Spotkanie opłatkowe Strażaków

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania.

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności w 
okresie międzysesyjnym.

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało 
się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła jednogłośnie sprawozdanie Burmistrza z 
działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pkt 7 Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2008.

Przewodniczący Rady przedstawił radnym plan pracy rady na 2008 rok.

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego planu pracy.

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie planu pracy Rady na 2008 rok.

W głosowaniu nad przyjęciem Planu Pracy głosowało 13 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało się 
– 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy na 2008 rok, który 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 8. Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji za rok 2007 oraz zatwierdzenie planów 
pracy Komisji na I półrocze 2008 r.

Jako pierwszy sprawozdanie z działalności przedstawił radny Marek Maćkowiak Przewodniczący 
Komisji Budżetowej, Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego.  
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Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 
Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności za 2007 rok. . 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania Komisji  Budżetowej  z  działalności  za rok 2007 
głosowało 13 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Komisji 
Budżetowej z działalności za rok 2007, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Następnie  radny Maćkowiak przedstawił  plan pracy Komisji  Budżetowej  na I  półrocze  2008 
roku. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego planu pracy. 
Przewodniczący  Rady  poprosił  o  formalne  przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Budżetowej  na  I 
półrocze 2008 roku. 

W  głosowaniu  nad  przyjęciem  planu  pracy  Komisji  Budżetowej  głosowało  13  radnych, 
przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Budżetowej 
na I półrocze 2008 roku, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Następnie  radny  Bronisław  Chałupka  Przewodniczący  Komisji  Oświaty  przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Spraw Społecznych za 2007 rok. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 
Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności za 2007 rok. 

W  głosowaniu  nad  przyjęciem  sprawozdania  Komisji  Oświaty  z  działalności  za  rok  2007 
głosowało 13 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Komisji Oświaty z 
działalności za rok 2007, które stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Dalej również radny Bronisław Chałupka przedstawił plan pracy Komisji Oświaty na I półrocze 
2008 roku. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego planu pracy. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty na I półrocze 
2008 roku. 

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji Oświaty głosowało 13 radnych, przeciwko – 
0; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Oświaty na I 
półrocze 2008 roku, który stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Następnie  Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa radna Teresa Probst przedstawiła  sprawozdanie 
Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego z działalności za 2007 rok. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 
Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności za 2007 rok.

W głosowaniu  nad  przyjęciem  sprawozdania  Komisji  Rolnictwa  z  działalności  za  rok  2007 
głosowało 13 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Komisji 
Rolnictwa z działalności za rok 2007, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Dalej również radna Teresa Probst przedstawiła plan pracy Komisji Rolnictwa na I półrocze 2008 
roku. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego planu pracy. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  formalne  przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  na  I 
półrocze 2008 roku. 

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji Rolnictwa głosowało 13 radnych, przeciwko 
– 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa na 
I półrocze 2008 roku, który stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Następnie  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  radny  Krzysztof  Krawczyk  przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2007 roku. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 
Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności za 2007 rok.

W głosowaniu  nad  przyjęciem sprawozdania  Komisji  Rewizyjnej  z  działalności  za  rok  2007 
głosowało 13 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Komisji 
Rewizyjnej z działalności za rok 2007, które stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Dalej radny Krawczyk przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2008 roku. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego planu pracy. 
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Przewodniczący  Rady  poprosił  o  formalne  przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  I 
półrocze 2008 roku. 

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji Rolnictwa głosowało 13 radnych, przeciwko 
– 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej, 
który stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Następnie  Przewodniczący  Komisji  ds.  Monitorowania  Strategii  Rozwoju  Społeczno  – 
Gospodarczego  Miasta  i  Gminy  Rakoniewice pan  Bronisław  Chałupka  przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji  za 2007 rok. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 
Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności za 2007 rok.

W  głosowaniu  nad  przyjęciem  sprawozdania  Komisji  ds.  Monitorowania  Strategii  Rozwoju 
Społeczno – Gospodarczego Miasta i Gminy Rakoniewice z działalności za rok 2007 głosowało 
13 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Komisji  ds. 
Monitorowania Strategii z działalności za rok 2007, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Dalej  również  radny Bronisław Chałupka przedstawił  plan pracy Komisji  ds.  Monitorowania 
Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Miasta i Gminy Rakoniewice na I półrocze 2008 
roku. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego planu pracy. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  formalne  przyjęcie  planu  pracy Komisji  Rewizyjnej  na  I 
półrocze 2008 roku. 

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii głosowało 13 
radnych, przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  plan  pracy  Komisji  ds. 
Monitorowania Strategii, który stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący Rady dodał, że w większości przypadków Komisje spotykają się na wspólnych 
posiedzeniach,  dlatego  treści  sprawozdań  często  się  pokrywają.   Przewodniczący  Rady 
podziękował Przewodniczącym Komisji za pracę i ogłosił 10 min. przerwę. 

Pkt.  9 Podjęcie Uchwał:

A) w sprawie niewykonania przysługującego Gminie prawa pierwokupu.
Projekt Uchwały przedstawił pan Paweł Sobecki. 
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Naczelnik  Pierwszego  Urzędu  Skarbowego  w  Poznaniu  działający  jako  organ 
egzekucyjny wezwał Gminę Rakoniewice pismem z dnia 12 listopada 2007 r. do złożenia 
oświadczenia  o  skorzystaniu  z  prawa  pierwokupu  nieruchomości  położnej  w 
Rakoniewicach KW 47175, składającej się z działek nr 997, 998, 999, 1000, 1001, 1002 o 
łącznej powierzchni 0,2325 ha. stanowiącej własność Spółki „Dombud  Zielona Góra Sp. 
z o.o.”  z siedzibą w Zielonej Górze. 
Gmina  Rakoniewice  przeznaczyła  przedmiotową  nieruchomość  w  2004  roku  
do sprzedaży w drodze przetargowej, w wyniku czego działki nr 997, 998, 999, 1000, 
1001, 1002 nabyła ww. spółka. 
Zgodnie z art.   109 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia  1997 r.  Gminie przysługuje prawo 
pierwokupu w przypadku  sprzedaży niezabudowanej  nieruchomości  nabytej  uprzednio 
przez sprzedawcę od Skarbu Państwa albo jednostek samorządu terytorialnego.
Zgodnie z art. 18 ust. 1 pkt 9 a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
do wyłącznej właściwości rady gminy należy określanie zasad nabywania  nieruchomości. 

Pan Burmistrz dodał, że są to szeregowe działki i gmina ucieszyła się, że je sprzedała. Te 
działki  są  bardzo  małe  i  ciężko  byłoby  znaleźć  na  nie  nabywców.  Pan  Burmistrz 
stwierdził, że gmina mogłaby jedynie stracić na tym. 

Radni  nie  zgłosili  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

 
Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała Nr  XIV/109/2007 w sprawie niewykonania przysługującego Gminie prawa 
pierwokupu stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

B) w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego z zakresu edukacji 
publicznej  w  drodze  współdziałania  pomiędzy  Gminą Rakoniewice  i  Powiatem 
Wolsztyńskiem w roku 2008.
Projekt przedstawiła pani Krystyna Pietrzak Zastępca Burmistrza. 
Projekt zakłada wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą a Powiatem 
Wolsztyńskim,  na  podstawie  którego  Gmina  przekażę  kwotę  5  tys.  zł  na działalność 
oddziału wczesnej rewalidacji dla dzieci przedszkolnych. W/w oddział jest prowadzony 
przy Zespole Szkół Specjalnych w Wolsztynie, przez specjalistów z zakresu rewalidacji i 
rehabilitacji  dziecięcej,  przy  ścisłej  współpracy  z  lekarzem  pediatrą  i  neurologiem 
dziecięcym.  Z Gminy Rakoniewice uczęszcza obecnie na zajęcia 9 dzieci w wieku od 1 
do 7 lat.   

Radni  nie  zgłosili  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

 

11



Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała  Nr  XIV/110/2007 w  sprawie wyrażenia  zgody  na  wykonanie  zadania 
publicznego  z  zakresu  edukacji  publicznej  w  drodze  współdziałania  pomiędzy 
Gminą Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskiem w roku 2008 stanowi załącznik nr 14 
do protokołu.

C) w sprawie stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla zakładów budżetowych.
Projekt Uchwały został przedstawiony przez Sekretarz Gminy i zakłada, że Stosownie do 
art.174  ust.4  w związku  z art.24  ust.4  ustawy  z dnia  30  czerwca  2005r.  o  finansach 
publicznych  istnieje  obowiązek  prawny  ustalenia  przez  Radę  Miejską  stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego, które zostały obliczone 
w następujący sposób:

Planowana wysokość dotacji do wywozu i składowania nieczystości stałych:

Planowana ilość sprzedaży – 7.000 m3. 

Zakładane koszty i dochody netto  wg :

a) rzeczywistych kosztów wywozu nieczystości stałych – 570.000 zł
   ( przeciętne koszty 1m3 wynoszą  570.000 zł : 7.000 m3 = 81,43 zł/m3 ),

b) rzeczywistych dochodów ( wartości sprzedaży ) – 396.000 zł 
    ( przeciętna sprzedaż 1 m3 wynosi 396.000 zł : 7.000 m3 =  56,57 zł/m3 ).

Dotacja netto do 1 m3 wywozu i składowania nieczystości stałych wynosi:

81,43 zł  -  56,57 zł  =  24,86  zł/m3.

Kwota dotacji netto :  7.000m3 x 24,86 zł/m3 = 174.000 zł.

Należny podatek VAT 7% a 174.000 zł  - 12.180 zł.

Łączna kwota dotacji brutto wynosi  - 186.180 zł.

Stawka jednostkowa dotacji przedmiotowej brutto do wywozu i składowania nieczystości 
stałych
  
wynosi :       

   
186.180 zł : 7.000m3  =  26,60 zł/m3.
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Radni  nie  zgłosili  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

 
Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała Nr  XIV/111/2007 w sprawie  stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej 
dla zakładów budżetowych stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

D) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzania  planu  miejscowego  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  działek  o  numerach  geodezyjnych:  106;  107;  108;  109; 
110(część);  111/1;  111/2;  112;  113;  120;  121;  122;  123;  124;  114(część)  w  m. 
Rakoniewice.
Projekt Uchwały przedstawił pan Paweł Sobecki.
Po  rozpatrzeniu  wniosków  właścicieli  terenów,  oraz  po  przeprowadzeniu  analiz 
dotyczących  zasadności  opracowania  planu  miejscowego  przygotowano  uchwałę 
o przystąpieniu do jego sporządzania.
Celem opracowania  planu jest  przekształcenie  terenów upraw polowych  oraz  terenów 
zabudowanych obiektami mieszkalnymi i gospodarczymi - na tereny przeznaczone pod 
zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz zabudowę mieszkaniową jednorodzinną
z dopuszczeniem usług nieuciążliwych i rzemiosła. 
Ze  względu  na  duże  zainteresowanie  terenami  pod  zabudowę  mieszkaniową 
postanowiono  przychylić  się  do wniosków mieszkańców i  przystąpić  do  sporządzenia 
planu miejscowego.
Gmina   posiada  niewiele  terenów  przygotowanych  pod  zabudowę  mieszkaniową 
jednorodzinną  i  zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną  z  dopuszczeniem  usług  i 
rzemiosła, a zarówno w mieście jak i w gminie wzrasta zainteresowanie terenami pod taką 
funkcję.  Plan  miejscowy będzie  sporządzony zgodnie  z  wymogami  ustawy z dnia  27 
marca 2003r.         o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz.U. Nr 80 poz.
717 ze zmianami).

Przewodniczący Rady poprosił pana Sobeckiego o przedstawienie korzyści płynących dla 
gminy z przystąpienia do sporządzania planu zagospodarowania przestrzennego. 

Pan Sobecki powiedział, że jest w tej chwili bardzo duże zapotrzebowanie na działki pod 
zabudowę mieszkaniową. Gmina posiada takie działki w Rakoniewicach na os. Wygoda 
oraz w Rostarzewie na ul. Polnej. Przetarg na te działki odbędzie się w lutym. Jednak 
zapotrzebowanie  na działki  jest  znacznie  większe.  Grupa właścicieli  gruntów polnych 
zwróciła  się  do  gminy  z  wnioskiem  o  przekształcenie  tego  terenu  pod  zabudowę 
mieszkaniową z dopuszczeniem drobnych usług i rzemiosła, a gmina chcąc iść na przód 
musi wyjść naprzeciw oczekiwaniom społecznym. W ten sposób wzrosną podatki płacone 
do gminy.  Być  może uda się  ściągnąć  do Rakoniewic  nowych  mieszkańców z terenu 
Wolsztyna czy Grodziska. To wszystko wpłynie na rozwój miasta.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radnych. 

Uchwała  Nr  XIV/112/2007 w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzania  planu 
miejscowego  zagospodarowania  przestrzennego  dla  działek  o  numerach 
geodezyjnych: 106; 107; 108; 109; 110(część); 111/1; 111/2; 112; 113; 120; 121; 122; 
123; 124; 114(część) w m. Rakoniewice stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

E) w sprawie ustalenia Regulaminu określającego dla nauczycieli poszczególnych stopni 
awansu zawodowego wysokość stawek dodatków: za  wysługę lat,  motywacyjnego, 
funkcyjnego,  za  warunki  pracy,  szczegółowych  warunków  ich  przyznawania, 
sposobu  obliczania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny 
doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokości dodatku mieszkaniowego 
w roku 2008.
Projekt Uchwały przedstawiła pani Krystyna Pietrzak Zastępca Burmistrza.
Pani Pietrzak powiedziała, że corocznie na podstawie Karty Nauczyciela Rada uchwala 
Regulamin przyznawania dodatków do pensji nauczycielskiej. W tym roku Regulamin ten 
jest bardzo podobny do zeszłorocznego. Kwoty dodatków i zasady ich przyznawania w 
zasadzie  nie  zmieniają  się.  Jest  tylko  dodatkowy  zapis  o  wychowawstwie  w 
przedszkolach o czym już pani Pietrzak mówiła szczegółowiej na posiedzeniu Komisji. 
Wychowawstwo w przedszkolach było płacone, a nie było to do tej pory uregulowane w 
Regulaminie. 

Wynagrodzenie nauczycieli składa się z :

1) wynagrodzenia zasadniczego,
2) dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy,
3) wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw,
4) innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy,  nauczycielskiego dodatku 

mieszkaniowego z wyłączeniem świadczeń z zakładowego funduszu świadczeń 
socjalnych i dodatku wiejskiego.

Radni  nie  zgłosili  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

 
Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała  Nr  XIV/113/2007 w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  określającego  dla 
nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego wysokość stawek dodatków: 
za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy,  szczegółowych 
warunków  ich  przyznawania,  sposobu  obliczania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  zasad  przyznawania  i 
wysokości dodatku mieszkaniowego w roku 2008 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
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F) w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 
27  kwietnia  2007  r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  Powiatowi  Grodziskiemu, 
zmienionej  uchwałą Nr XI/88/2007 Rady Miejskiej   w  Rakoniewicach z dnia 24 
października 2007r.
Projekt  Uchwały przedstawił pan Paweł Sobecki. 
Po  przeprowadzeniu  przetargu  na  wykonanie  zadania  pt.  remont  drogi  powiatowej  nr 
3596P w miejscowości Jabłonna okazało się, że najniższa oferowana cena wyniosła 138 
tys. zł.- wraz z wynagrodzeniem inspektora nadzoru. Dla wykonania powyższego remontu 
przeznaczono  kwotę  120  tys.  zł.  która  okazała  się  niewystarczająca.  W  związku  z 
unieważnieniem  przetargu  dokonano  ponownego  szacowania  wartości  zamówienia.  Z 
uwagi na to zaszła konieczność zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 
Grodziskiemu i zwiększenia kwoty do wysokości 150 tys. zł. 

Radni  nie  zgłosili  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

 
Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 
przeciwko – 1 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XIV/114/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w 
Rakoniewicach  z  dnia  27  kwietnia  2007  r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  Powiatowi 
Grodziskiemu, zmienionej uchwałą Nr XI/88/2007 Rady Miejskiej w  Rakoniewicach z 
dnia 24 października 2007 r. stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

G) Pani Teresa Kmiecik Skarbnik Gminy przedstawiła Projekt Uchwały w sprawie zmiany 
w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007. 

Na wstępie pani Skarbnik w imieniu Burmistrza Rakoniewic zgłosiła autopoprawki do 
Projektu Uchwały, które dotyczą zmian dotacji celowych. W dniu wczorajszym wpłynęły 
zawiadomienia od Wojewody Wielkopolskiego odnośnie zwiększenia dotacji o 74.647 zł 
na dofinansowanie kosztów kształcenia młodocianych pracowników oraz o zmniejszeniu 
planu dotacji celowej o kwotę 10.082 zł na wypłatę zasiłków z opieki społecznej. Było to 
na  wniosek  Kierownika  OPS,  gdzie  przewidywano,  że  wszystkie  środki  nie  zostaną 
wykorzystane. W związku z końcem roku te poprawki powinny znaleźć się w budżecie. 

Przewodniczący Rady poddał wprowadzenie autoporawek pod głosowanie.
Nad ich wprowadzeniem głosowało 13 obecnych na Sesji radnych.  Za wprowadzeniem 
autopoprawek głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.
Autopoprawki został przyjęte jednogłośnie. 

Poprawiony projekt Uchwały zakłada:

Ustala się dochody budżetu na rok 2007 w wysokości : 27.172.615,01 zł,”.

     Ustala się wydatki budżetu na rok 2007 w wysokości :   28.294.099,56 zł,
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Tworzy się rezerwę ogólną w wysokości  :  206.900,00 zł ”.

Określa się plan przychodów i wydatków zakładu budżetowego w wysokości:
przychody w wysokości : 3.050.000,00 zł,

  wydatki w wysokości     :  3.043.373,00 zł.

Załącznik nr 1  dochody zwiększenie o kwotę : 69.257,00 zł

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe - szkoła Rakoniewice 

§ 0830 – 4.600,00  odpłatność za żywienie ( większa liczba korzystających ze stołówki szkolnej)

Szkoła Rostarzewo

§ 0830 – 1.000,00  odpłatność za żywienie 

Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  - Szkoła Rostarzewo

§ 0830 – 1.000,00  odpłatność za żywienie 

Do  przedszkola  uczęszcza  mniej  dzieci  niż  zadeklarowali  rodzice,  natomiast  w  szkole 

podstawowej ze stołówki korzysta więcej dzieci niż planowano. 

Pozostała działalność 

1. Zwiększenie dochodów o kwotę : 92 zł wpłata odsetek od nienależnie pobranego 

„dofinansowania pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych 

pracowników”.

2.  Zawiadomienie  Wojewody  Wielkopolskiego  o  zwiększeniu  planu  dotacji  celowej  o  kwotę  : 

74.647,00  zł  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  pracodawcom  kosztów  kształcenia 

młodocianych pracowników .

Powyższą kwotę ujęto w dochodach 801-80195 § 2030 i po stronie wydatków w 801-80195 § 

4300. 

Wydatki budżetu  ,  zwiększenie o kwotę :  69.257,00 zł

Dz. 600 Transport i łączność 
Drogi publiczne powiatowe  zał. nr 2 

Wydatki  bieżące-   zwiększenie  wydatków  o  kwotę  :  30.000  zł  na  wykonanie  remontu  drogi 

powiatowej  w  miejscowości  Jabłonna  ,  po  przeprowadzeniu  przetargu  na  wykonanie 

wymienionego  zadania  okazało  się,  iż  najniższa  oferowana  cena  jest  wyższą  od  kwoty 

zabezpieczonej w budżecie na to zadanie. W związku z powyższym proponuje się zwiększenie do 

wartości kosztorysu. 

Drogi publiczne gminne  zał. nr 2 

Wydatki bieżące 
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Zmniejszenie wydatków  - o kwotę : 5.500 zł wydatków przeznaczonych na akcję zima ( nie 
będą w  pełni  wykorzystane) oraz kwotę :  10.000 zł  z zadania „  wymiana znaków drogowych 

” ( oznakowania skrzyżowań będą wykonywane w roku 2008 ) stąd nadwyżka środków.

Dz. 710 Działalność usługowa     

Cmentarze 

Zwiększenie  wydatków  o  kwotę  :  2.000  zł  związanych  ze  wzrostem  kosztów  utrzymania 

cmentarza komunalnego.

Dz. 758 Różne rozliczenia  zał nr 2

Rezerwy ogólne i celowe  

Zmniejszenie  o  kwotę  :  30.000  zł  rezerwy  ogólnej  na  wykonanie  prac  remontowych  drogi 

powiatowej w Jabłonnie.

Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał nr 2

Szkoły Podstawowe  szkoła Rakoniewice 

Zmniejszenie wydatków w § 4260 ( energia, woda ) o kwotę : 1.600 zł, a zwiększenie wydatków w 

§ 4220 żywienie o kwotę : 6.200 zł .

Pozostała działalność 

1. Zwiększenie wydatków o kwotę : 92 zł wpłata odsetek od nienależnie pobranego 

„dofinansowania pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych pracowników” 

( zwrot do budżetu państwa).

2.  Zawiadomienie  Wojewody  Wielkopolskiego  o  zwiększeniu  planu  dotacji  celowej  o  kwotę  : 

74.647,00  zł  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  pracodawcom  kosztów  kształcenia 

młodocianych pracowników, w wydatkach ujęto powyższą kwotę w 801-80195 § 4300. 

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe      

Zawiadomienie  Wojewody  Wielkopolskiego  o  zmniejszeniu  planu  dotacji  celowej  o  kwotę  : 

10.082,00 zł w związku z powyższym wydatki również muszą ulec zmniejszeniu o tę kwotę.

Ośrodek Pomocy Społecznej  

Zwiększenie wydatków o kwotę 700 zł z przeznaczeniem na zakup mebli.

Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  

Oczyszczanie miast i wsi  

Zwiększenie wydatków o kwotę : 10.000 zł na utrzymanie czystości ulic w mieście.

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Domy kultury, świetlice   zał. Nr 2 i 4 

Zwiększenie wydatków dla dyspozycji jednostek pomocniczych ( sołectw) na utrzymanie świetlic 

wiejskich.

Zwiększenie wydatków kwotę : 800 zł na zakup wyposażenia wydatków tym Narożniki 200 zł , 

Gnin 600 zł.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport   
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Obiekty sportowe 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 2.000 zł na utrzymanie stadionu sportowego w Rakoniewicach.

Załącznik nr 3  

zestawienie zbiorcze przychodów i wydatków zakładu budżetowego na rok 2007

Zmiany dotyczą  przedstawienia  przychodów i  wydatków zakładu w kwotach netto,  przesunięć 

przychodów  i  kosztów  między  poszczególnymi  rodzajami  prowadzonej  działalności  oraz 

zwiększeniem stanu środków obrotowych na koniec roku z kwoty : 241.373 zł do kwoty : 248.000 

zł. 

Radni  nie  zgłosili  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

 
Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 
przeciwko – 1 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XIV/115/2007 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice 
na rok 2007 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

H) Następnie  również  pani  Skarbnik  przedstawiła  Projekt  Uchwały  w  sprawie  wykazu 
wydatków budżetu gminy, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2007.

Wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2007:

1. Remont drogi  powiatowej  nr  3596 P w miejscowości  Jabłonna -   dotyczy pomocy w 
wykonaniu  zadania  z   zakresu właściwości  Powiatu  Grodziskiego.  Gmina  wykonana 
remont  drogi  z  materiałów  powierzonych  przez  Powiat  oraz  wykonanie  remontu 
odwodnienia.  Za  kwotę  brutto  :  150.000,00zł.(w  tym  inspektor  nadzoru).  Termin 
wykonania : 31.05 2008r.  

2. Budowa drogi giminnej Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa 
       - wykonanie projektu budowlanego i wykonawczego na budowę drogi z brukowej  
      kostki betonowej o długości około 3750 mb wraz z odwodnieniem i oświetleniem, w   
      tym ścieżka pieszo-rowerowa od ulicy Kolejowej do drogi powiatowej do   
      miejscowości Łąkie ok. 350 mb, od skrzyżowania z drogą do Łąkiego w kierunku   
      Rostarzewa do lasu pieszo jezdnia o długości ok. 1050 mb, dalej przez las do   
      Rostarzewa do początku chodnika w drodze krajowej 32 ulica Rakoniewicka w   
      Rostarzewie -ścieżka pieszo-rowerowa o długości ok. 2350 mb  za kwotę brutto   
      76.616,00 zł. Termin wykonania: 30.06.2008 r

- wykonanie prac geodezyjnych na nieruchomości gruntowej położonej w  
miejscowości  Rakoniewice   Wieś dla zadania :  Budowa drogi  gminnej  Rakoniewice 
Wieś w kierunku  Rostarzewa za kwotę brutto : 14.640,00 zł. 
Termin wykonania – 30.06.2008r.    

3. Budowa drogi   gminnej od firmy PONETEX w kierunku Zajazdu u Michała –wykonanie 
dokumentacji  projektowo –kosztorysowej na budowę  kostki betonowej o długości około 
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700mb wraz z odwodnieniem i siecią kanalizacji sanitarnej z 6 kanalikami o długości ok. 
450  mb  i  oświetleniem  projektowanej  drogi  w  miejscowości  Rakoniewice  od  drogi 
gminnej  nr  540552  w  kierunku  wsi  Goździn.Za  kwotę  brutto  39.040,00  zł.  Termin 
wykonania 30.06.2008r. 

4. Modernizacja  Placu  Powst.Wlkp  w  Rakoniewicach  (z  wyposażeniem  placu  w  dwa 
pawilony  przeszklone oraz fontannę z dwoma Figurami strażaków).  Za kwotę brutto 
61.000.00 zł. Termin wykonania 30.06.2008r. 

5. Opracowanie strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w gminie Rakoniewice, 
zgodnie z zawartą umową z wykonawcą termin wykonania zadania   

      wyznaczony został na 31.01.2008 r. , wartość zadania to kwota : 7.930 zł. 

6. Punkty świetlne na terenie gminy  -wykonanie usługi oświetleniowej miejsc publicznych, 
ulic, placów, mostów, i dróg  znajdujących się na terenie miasta i gminy Rakoniewice.Za 
kwotę brutto 190.000,00 zł.( w tym inspektor nadzoru.)Termin wykonania: 30.04.2008 r.

7. Wykonanie opinii  kierunkowej  w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego gminy 
ZGKMWiK w spółkę prawa handlowego, opinia będzie opracowywana przez Kancelarię 
Radcy  Prawnego  „Business  Lex”  Zygmunta  Jerzmanowskiego  w  Poznaniu,  wartość 
umowy: 20.130 zł. Termin zakończenia prac 31.03.2008r.

Ogółem daje to kwotę:  559.356,00 

Radni  nie  zgłosili  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

 
Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 1 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr  XIV/116/2007 w sprawie  w sprawie wykazu wydatków budżetu gminy, 
które  nie  wygasają  z  upływem roku budżetowego 2007 stanowi  załącznik  nr  19do 
protokołu.

I) Następnie radni przeszli do omówienia Projektu Uchwały w sprawie budżetu miasta i 
gminy Rakoniewice na rok 2008. 
Przewodniczący Rady poinformował, że omówienie tego projektu odbywać się będzie w 
kilku etapach:
1. przedstawienie Projektu Uchwały
2. odczytanie opinii RIO o projekcie Uchwały,
3. odczytanie wspólnej opinii wszystkich Komisji Rady;
4. dyskusja nad wniesionymi propozycjami zmian, w tym autopoprawkami do projektu 

budżetu i ich przegłosowanie,
5. głosowanie nad projektem Uchwały.

Ad. 1 
Projekt Uchwały przedstawiła pani Teresa Kmiecik Skarbnik Gminy. Projekt zakłada:
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Ustala się dochody budżetu na rok 2008 w wysokości :  27.210.532,00 zł, z tego:

a)  dochody bieżące w kwocie  : 26.624.832 zł

b)  dochody majątkowe w kwocie  : 585.700,00 zł .

Dochody budżetu określa załącznik Nr 1 do uchwały.

Dochody, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności: dotacje celowe na 

realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań  zleconych ustawami   

w wysokości  : 5.775.156,00 zł.

Ustala się wydatki budżetu na rok 2008 w wysokości : 28.860.611,28 zł.
Wydatki, o których mowa w ust. 1 obejmują:

wydatki bieżące w wysokości : 23.460.611,28 zł, w tym na:  

 a)  wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń     10.784.105,76 zł, 

     b)  dotacje                                                                     526.180,00 zł,

     c)  wydatki na obsługę długu                                         300.500,00 zł,

 wydatki majątkowe na rok 2008 z Wieloletniego Programu Inwestycyjnego w tym   

       programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z budżetu Unii   

       Europejskiej w kwocie : 5.400.000,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 5    

Wydatki związane z wieloletnimi programami inwestycyjnymi w tym na programy i  

Kwota wydatków określona w ust. 1 obejmuje:

1) wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych ustawami w wysokości : 5.775.156,00 zł.

2)  wydatki jednostek pomocniczych w wysokości: 213.300,00 zł,.

Ustala się dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 

kwocie : 150.900,00 i wydatki na realizację zadań określonych w programie profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych w wysokości 146.900 zł.

      Ustala się wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie 

przeciwdziałania narkomanii w wysokości : 4.000,00 zł. 

Deficyt budżetu w kwocie : 1.650.079,28 zł zostanie sfinansowany przychodami z 

tytułu zaciągniętych kredytów.

Tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości      :    100.000,00 zł;

2) celową w wysokości      :      15.000,00 zł, na realizację zadań własnych z zakresu 

zarządzania kryzysowego.
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Określa się plan przychodów i wydatków zakładu budżetowego w wysokości:

1) przychody w wysokości : 3.190.800,00 zł,

2) wydatki w wysokości     :  3.190.800,00 zł 

Ustala się plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w wysokości:

1) przychody     : 35.000,00 zł;

2) wydatki         : 35.000,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 8. 

Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek  w kwocie : 

        3.637.000,00 zł z tego na :   

     1)    finansowanie planowanego deficytu budżetu : 1.650.079,28 zł;

2)   spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych    

     oraz zaciągniętych pożyczek i kredytów : 1.986.920,72 zł.

Upoważnia się Burmistrza do zaciągania zobowiązań:

1) na finansowanie wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne, określonych w 

załączniku Nr 5;

2) na finansowanie programów i projektów realizowanych ze środków z budżetu Unii 

Europejskiej , określonych w załączniku Nr 5;

3) z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do zapewnienia 

ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym.

Upoważnia się Burmistrza do:

1) dokonywania zmian w budżecie polegających na przeniesieniach w planie   

wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach działu za wyjątkiem 
zmian wydatków na wynagrodzenia, zmian dotacji.

2) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do 

zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym

3) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych 

bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu. 

Upoważnia się kierownika zakładu budżetowego do dokonywania zmian w planie   

        finansowym zakładu budżetowego polegających na przeniesieniach między     
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         paragrafami i rozdziałami w ramach działu.

Ustala się kwotę : 600.000,00 zł, do której Burmistrz może samodzielnie zaciągać    

         zobowiązania.

Następnie pani Skarbnik omówiła kolejno wszystkie załączniki do Projektu Budżetu na 
2008 rok.

Pani Skarbnik dodała, że jak wynikało z opinii RIO, o czym mówiono już na posiedzeniu 
Komisji, należało zmienić nazwę załącznika z Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2008- 
2010 na Wieloletni Plan Inwestycyjny i nanieść do niego zadania, które znajdowały się w 
tym załączniku w dniu 5 listopada br., a które planuje się na lata 2011 – 2012. Dlatego 
pan Burmistrz będzie wnioskował o naniesienie autoporawek do Projektu Budżetu.

Radna Cielecka zabrała głos w sprawie załącznika nr 5 do Uchwały – dokładniej budowy 
dróg gminnych – budowa dróg osiedlowych w Rostarzewie.  Według WPI tymi drogami 
zajmie się Rada i Burmistrz w kolejnej kadencji. Rostarzewo posiada już dokumentację 
na remonty ulic: Gościeszyńskiej, Tysiąclecia, Polnej, Łąkowej oraz Placu Powstańców 
Wielkopolskich.  Na  Komisji  było  mówione,  że  być  może  zostanie  zrobiona  ul. 
Wyzwolenia, ale nie jest to ujęte w budżecie. Pani Skarbnik uzasadniała to w ten sposób, 
że nie zostało to zapisane w WPI przyjętym w dniu 5 listopada. Mieszkańcy Rostarzewa 
składali  różne  wnioski  odnośnie  budowy  dróg,  ponieważ  jest  to  naprawdę  palący 
problem. Jedno z tych pism dotyczyło budowy drogi osiedlowej oraz placu zabaw dla 
dzieci. Mieszkańcy otrzymali odpowiedź od pana Burmistrza, że zna problem i będzie to 
w  perspektywie  czasu  uwzględnione.  Natomiast  pan  Przewodniczący  wysłał  do 
mieszkańców pismo,  w którym zapewnił mieszkańców, że w przyszłorocznym budżecie 
znajdą się środki na wykonanie dokumentacji modernizacji drogi. Radni spotykają się i 
coś uzgadniają, a później trzeba to egzekwować. Radna powiedziała, że rozumie, iż nie 
można zrobić wszystkiego od razu w Rostarzewie, ale można chociaż małymi kroczkami. 

Głos  zabrał  pan  Burmistrz,  który  powiedział,  że  już  na  Sesji  w  dniu  5  grudnia  pan 
Burmistrz  mówił,  że  ten  budżet  to  jest  budżet  marzeń,  który  jest  dostosowany  pod 
możliwość ubiegania  się o środki unijne na dany cel.  Za chwilę  może się okazać,  że 
trzeba  będzie  go  szybko  zmieniać,  ponieważ  pojawią  się  inne  programy  operacyjne. 
Mamy zaplanowane  5  dużych  wniosków.  Te  inwestycje  będą  robione,  ale  tylko  pod 
warunkiem, że uda się pozyskać środki unijne. Gmina dysponuje środkami w kwocie ok. 
5 mln i to z zaciągniętymi kredytami. Wkład własny, aby starać się o środki unijne przy 
drogach jest to 50%, na kanalizacje 30-40%. Byłoby dużym grzechem, gdyby budżet nie 
został w taki sposób skonstruowany. Budżet będzie zmieniany w ciągu roku kilkakrotnie i 
pan Burmistrz  będzie  składał  takie  wnioski,  aby przeznaczać wolne środki  tam,  gdzie 
pojawi się możliwość pozyskania środków unijnych. Natomiast sprawy, na które nie ma 
możliwości pozyskania funduszy z UE będą realizowane w ciągu roku ze środków, które 
pozostaną. Szczytem marzeń byłoby gdyby udało się pozyskać środki na budowę drogi 
Rostarzewo  –  Cegielsko.  Na  drogi  gminne  i  powiatowe  zaplanowane  jest  tylko  20% 
budżetu przeznaczonego na wszystkie drogi w województwie. Środki będą dzielone w ten 
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sposób, że tam gdzie są dochody mieszkańców poniżej średniej województwa lub kraju, 
tam gdzie jest większe bezrobocie, tym większe szanse na pozyskanie środków. Jednak 
starać się trzeba. Budżet jest wirtualny, ale na dzień dzisiejszy inny nie może być. Jeśli 
chodzi o środki przewidziane w tym budżecie na Rostarzewo, to radna Cielecka powinna 
być zadowolona, ponieważ zaplanowane jest 1 mln 700 na drogi w Rostarzewie. Jeżeli 
nie będzie reformy oświaty to z nadwyżki trzeba będzie dołożyć do funkcjonowanie szkół 
półtora miliona zł. Wówczas zostanie 500 tys. wolnych pieniędzy. Gospodarka w Polsce 
się rozwija. Będzie to dobry rok. Powinno być ok. 2 mln nadwyżki, które będzie można 
przeznaczyć  na  inwestycje,  na  które  nie  można  starać  się  o  środki  unijne  lub  jeżeli 
zostanie uruchomiony kolejny program operacyjny na wkład własny. Może uda się zrobić 
ul. Wyzwolenia z tej nadwyżki. Ponadto jest zgłoszonych 12 miejscowości w gminie do 
zrobienia  chodnika z deklaracjami mieszkańców o wpłatach za wjazdy.  Jest to budżet 
nadziei i szans, na ile te szanse będą dane trudno powiedzieć w tej chwili. Pieniędzy na 
gminy z  Unii  jest  niewiele.  Jakby Rakoniewicom udało  się  pozyskać  środki  na  dwie 
inwestycje to byłoby bardzo dobrze. Budżet ten będzie na pewno częściej zmieniany niż 
w poprzednich latach, ale to dlatego, że gmina musi dostosować się do reguł określonych 
przez Urząd Marszałkowski.  Rostarzewo nie jest tutaj na pewno pominięte. Nawet jeśli 
nie uda się pozyskać pieniędzy na drogę do Cegielska to  jako punkt  pierwszy będzie 
stawiane zrobienie ul. Wyzwolenia. Pan Burmistrz zaznaczył jednak, że środki oświatowe 
przewidziane są w budżecie na poziomie subwencji i jeśli nie będzie reformy to trzeba co 
najmniej półtora, a dokładniej 1 mln 700 tys. zł z tej nadwyżki dołożyć do oświaty. Jest to 
trudny budżet, ale rok jest specyficzny. Musimy startować o środki unijne, nawet jeśli ich 
nie dostaniemy. 

Radna  Cielecka  powiedziała,  że  czegoś  tutaj  nie  rozumie,  ponieważ  na  posiedzeniu 
Komisji zadała pytanie pani Pietrzak ile środków zaoszczędzimy dzięki reformie oświaty 
i ile z tego zostanie przeznaczonych na drogi. Pani Pietrzak odpowiedziała, że pieniądze, 
które  zaoszczędzimy,  pójdą  również  na  oświatę  tylko  poprawią  jakość  nauczania  i 
warunki, w jakich się ono odbywa. Dlatego nie można mówić, że przez oświatę nie ma 
dróg.  Dalej  radna  powiedziała  odnosząc  się  do  os.  Żegockiego  i  pisma  od  pana 
Przewodniczącego Rady, że skoro jest tam zapisane, że inwestycja zostanie zaplanowana 
w budżecie, dlaczego to nie zostało ujęte. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że budżet przyjmowany jest na rok i w ciągu roku będzie 
korygowany. Natomiast jeśli chodzi o stwierdzenie, że kosztem oświaty nie mamy dróg to 
pan  Burmistrz  powiedział,  że  dzięki  temu,  że  mamy  oświatę  jaką  mamy,  to  mamy 
najgorsze  wyniki  w  szkołach  w  powiecie.  Dodał  także,  że  zgadza  się  ze  swoją 
zastępczynią, że pieniądze, które uda się zaoszczędzić powinny podnieść poziom szkół, 
ale to nie oznacza, że jeżeli dokładamy do utrzymania szkół półtora miliona zł, że to nie 
dzieje się kosztem dróg i innych rzeczy. 

Ad. 2 Następnie Sekretarz Gminy pan Jarosław Marciniak odczytał  opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o projekcie Uchwały.

Opinia RIO stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad.  3 Przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Mienia  Komunalnego  i  Rozwoju 
Gospodarczego radny Marek Maćkowiak odczytał następnie wspólną opinię wszystkich 
Komisji w sprawie projektu budżetu miasta i gminy na 2008 rok, która stanowi załącznik 
nr 21 do protokołu.  

Ad. 4 Pani Skarbnik Teresa Kmiecik w imieniu Burmistrza Rakoniewic zgłosiła wniosek 
o  wprowadzenie  do  Projektu  Budżetu  autopoprawek,  które  są  związane  z  opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Autopoprawki dotyczą:
załącznika  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  –  zadanie  dotyczące  budowy  drogi  na  ul. 
Czereśniowej w 2007 r. – przeniesiono do WPI. W związku z tym wykaz wydatków na 
2008 – tego załącznika nie będzie i załącznikiem nr 5 będzie  wydatki majątkowe na rok 
2008 z Wieloletniego Programu Inwestycyjnego w tym programy i projekty realizowane 
ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej i to zadanie dot. ul. Czereśniowej 
zostało włączone do tego załącznika. Kwoty – 1.096.740,02 zł - nakłady finansowe, do 
realizacji w roku 2008 – 600 tys. zł, poniesione w 2007 roku – 496.740,02 zł.
-  Dodatkowo  zmianie  ulega  nazwa  załącznika  z  wydatki  majątkowe  na  rok  2008  z 
Wieloletniego  Programu  Inwestycyjnego  w  tym  programy  i  projekty  realizowane  ze 
środków pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej  na  lata  2008 – 2010 na wydatki 
majątkowe na  rok 2008 z Wieloletniego Programu Inwestycyjnego w tym programy i 
projekty realizowane  ze środków pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej.  Ponadto 
załącznik  ten  jest  uzupełniony  o  zadania:  budowa  drogi  w  miejscowości  Stodolsko 
2.532.402 zł w tym do 2007 – 482.402 zł, w 2009 r. 650 tys., 2010 r. – 700 tys., 2011 r. – 
700 tys. zł. oraz budowa dróg osiedlowych w miejscowości Rostarzewo – ogólne nakłady 
3 mln. 600 tys. zł, do roku 2007 – 100 tys. zł, 2011 – 1 mln. 792 tys. zł. , 2012 rok – 1 
mln. 708 tys. zł.
- Zmianie ulega ponadto załącznik nr 7 – zmieniła się numeracja załączników. Ponadto 
podwójnie została ujęta dotacja dla zakładów budżetowych. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionych autopoprawek. 

Następnie  pani  Skarbnik  odczytała  projekt  uchwały  budżetowej  z  autopoprawkami  i 
zmienioną numeracją załączników.    

Głos  zabrał  radny  Maćkowiak.  Powiedział,  że  radni  widzą  potrzebę  robienia  dróg  i 
chodników,  ale  najpierw  gmina  powinna  korzystać  ze  środków  unijnych.  Radny 
powiedział,  że już trzecią kadencje mówi o zrobieniu ul. Polnej w Rakoniewicach, ale 
najpierw trzeba robić te duże zadania. 

Przewodniczący  Rady dodał,  że  popiera  to,  o  czym  mówi  radny Maćkowiak.  Trzeba 
korzystać  ze  środków  unijnych.  Jeżeli  gmina  może  otrzymać  do  inwestycji  80  % to 
grzechem  byłoby  nie  skorzystać  z  tego.  W  poprzedniej  kadencji  było  kilka  takich 
inwestycji, których gmina bez wsparcia środków z UE nie byłaby w stanie sama zrobić. 
W odniesieniu do pisma do mieszkańców os. Żegockiego to było posiedzenie Komisji, na 
którym radni zdecydowali, że takie środki w budżecie zaplanują w 2008 roku, ale budżet 
uchwala się na cały rok i jest on wiele razy zmieniany.  Taki zapis nie musi się znaleźć w 
tej chwili w budżecie. Można byłoby takich wniosków napisać wiele i radni chcieliby jak 
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najwięcej  zrobić,  ale  zasadą  jest,  że  inwestycje  wykonywane  w  całości  ze  środków 
gminnych będą wykonywane na samym końcu. Trzeba korzystać ze środków unijnych, 
ponieważ  za  kilka  lat  już  ich  nie  będzie.  To,  że  w  tej  chwili  w  budżecie  nie  ma 
zaplanowanych  środków na  dokumentacje  os.  Żegockiego  w Rostarzewie  nie  oznacza 
wcale, że te środki do końca roku się nie znajdą. 

Ad. 5  
Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie
Uchwała Nr XIV/117/2007 w sprawie budżetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 
2008 stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady życzył zebranym wszystkiego najlepszego z okazji Nowego Roku, dużo 

radości  z  tych  dużych  i  małych  inwestycji  w  naszej  gminie,  aby  wszystko  szło  w  dobrym 

kierunku oraz aby wszyscy się wspierali. 

Radna Probst zwróciła się do Burmistrza z prośbą, aby osobiście nadzorował załatwienie sprawy 

drogi z Rostarzewa do Głodna. To jest droga powiatowa. Radna rozmawiała w zeszłym roku na 

ten temat z Kierownikiem ZGKMWiK panem Szmatułą, aby Zakład mógł posypywać tą drogę 

zimą. Na razie nie udało się tego załatwić. Droga jest bardzo śliska i trzeba to uregulować. 

Radan Cielecka zabrała głos w sprawie oświetlenia świątecznego Gminy. Rakoniewice są pięknie 

oświetlone  i  radna  powiedziała,  że  rozmawiała  z  panem  Burmistrzem  na  ten  temat,  aby 

Rostarzewo  też  było  tak  ładnie  przystrojone  na  święta.  Corocznie  odbywa  się  konkurs  na 

najładniejszą iluminację świetlną posesji.

Pan Burmistrz  powiedział,  że  w gminie  została  przyjęta  taka  koncepcja,  że  poprzez konkurs 

mobilizuje się mieszkańców do przystrajania swoich domów. Jest to dla mieszkańców zabawa, 

która  skutkuje  przy  tym  pięknym  oświetleniem.  Mogłaby  gmina  wydać  dużo  pieniędzy  na 

oświetlenie świąteczne, ale lepiej środki przeznaczyć na coś innego. 
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Następnie  pan Burmistrz  złożył  zebranym życzenia  noworoczne,  aby ten  Nowy Rok nie  był 

gorszy niż ten mijający, aby Gminie udało się pozyskać jak najwięcej pieniędzy unijnych, aby 

było miedzy wszystkimi porozumienie.  Jednocześnie pan Burmistrz zwrócił  się z prośbą, aby 

wszyscy  zebrani  śledzili  prasę,  internet  i  telewizję,  w  poszukiwaniu  wszelkich  możliwości 

pozyskiwania środków z UE. Tych pieniędzy wcale nie jest tak dużo, jeśli z czegoś nie uda się 

skorzystać, to Rakoniewice zostaną w tyle.  Pan Burmistrz zwrócił się bezpośrednio do radnej 

Cieleckiej wyjaśniając, że drogi w Rostarzewie były tak samo traktowane jak ul. Czereśniowa, 

Brzoskwiniowa w Rakoniewicach, droga w Stodolsku. Miały być robione ze środków unijnych. 

Tak było  zapisane  w WPI.  Na dzień  dzisiejszy wiadomo,  że tych  pieniędzy nie  będzie.  Nie 

możemy teraz sfinansować w całości ich zrobienia z własnych pieniędzy, ponieważ zabrakło by 

na wkład własny przy programach operacyjnych, które zostaną wkrótce uruchomione. 

Pan Burmistrz  poprosił  o wyrazumiałość.  Powiedział,  że również chciałby,  aby te drogi były 

zrobione, ale w tej chwili trzeba korzystać z szansy jaką daje nam Unia Europejska. 

Pan  Burmistrz  życzył  wszystkiego  dobrego i  wyraził  nadzieję,  że  ten  Nowy Rok przyniesie 

„wór”  pieniędzy  unijnych.  Szczególnie  ważne  są  pieniądze  na  kanalizację  Ruchocic. 

Spowodowało  by  to  na  pewno  przyciągnięcie  inwestorów  do  Ruchocic.  Jeśli  udało  by  się 

pozyskać środki na jeszcze któryś z projektów to byłoby bardzo dobrze. 

Pkt 11. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  wyczerpany,  w  związku  z  czym 

ogłosił zakończenie obrad XIV Sesji V kadencji Rady.   

Na tym protokół zakończono i podpisano

Rakoniewice, dnia 4 stycznia 2008 r.

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  ..........................................

Protokolant – Karolina Gos - ..........................................

Wykaz dokumentacji protokołu :

1. Lista obecności radnych.,

2. Plan pracy na 2008 rok,
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3. Sprawozdanie  Komisji  Budżetowej,  Mienia  Komunalnego  i  Rozwoju  Gospodarczego  z 

działalności za rok 2007,

4. Plan  pracy  Komisji  Budżetowej  ,  Mienia  Komunalnego  i  Rozwoju  Gospodarczego  na  I 

półrocze 2008 roku,

5. Sprawozdanie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z działalności za rok 2007,

6. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2008 roku,

7. Sprawozdanie Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego z działalności za rok 2007,

8. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego na I półrocze 2008 roku,

9. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za rok 2007,

10. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2008 roku,

11. Sprawozdanie  Komisji  ds.  Monitorowania  Strategii  Rozwoju Społeczno – Gospodarczego 

Miasta i Gminy Rakoniewice z działalności za rok 2007,

12. Plan pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Miasta 

i Gminy Rakoniewice na I półrocze 2008 roku,

13. Uchwała  Nr  XIV/109/2007 w  sprawie niewykonania  przysługującego  Gminie  prawa 

pierwokupu,

14. Uchwała  Nr  XIV/110/2007 w  sprawie wyrażenia  zgody  na  wykonanie  zadania 

publicznego z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą 

Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskiem w roku 2008,

15. Uchwała Nr  XIV/111/2007 w sprawie  stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla 

zakładów budżetowych,

16. Uchwała Nr XIV/112/2007 w sprawie przystąpienia do sporządzania planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego dla działek o numerach geodezyjnych: 106; 107; 108; 

109;  110(część);  111/1;  111/2;  112;  113;  120;  121;  122;  123;  124;  114(część)  w  m. 

Rakoniewice,

17. Uchwała Nr XIV/113/2007 w sprawie ustalenia Regulaminu określającego dla nauczycieli 

poszczególnych stopni awansu zawodowego wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy,  szczegółowych  warunków  ich 

przyznawania,  sposobu  obliczania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i 

godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  zasad  przyznawania  i  wysokości  dodatku 

mieszkaniowego w roku 2008,
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18. Uchwała Nr XIV/115/2007 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2007,

19. Uchwała Nr XIV/116/2007 w sprawie w sprawie wykazu wydatków budżetu gminy, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2007,

20. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Uchwały w sprawie budżetu miasta i 

gminy Rakoniewice na rok 2008,

21. Wspólna opinia wszystkich Komisji w sprawie projektu budżetu miasta i gminy na 2008 rok,

22. Uchwała Nr XIV/117/2007 w sprawie budżetu miasta i gminy Rakoniewice na rok 2008.
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